المعهد الفنى للتمريض

نبذه عن المعهد

يعتبر المعهد احد المؤسسات التعليمية الملحقة بالجامعات المصرية /وزارة التعليم العالى ويخضع الاشراف كلية التمريض التابعة للجامعة او المؤسسة التعليمية التابع لها المعهد في حالة عدم وجود كلية تمريض

ويمنح المعهد الفنى للتمريض التابع لكليات التمريض شهادة دبلوم المعهد الفني للتمريض

اهداف البرنامج:

يهدف البرنامج الى تخريج ممرض فنى مؤهل بالعلوم والمهارات التمريضية الفنية التى تؤهلة لتقديم رعاية تمريضية تلبى احتياجات المجتمع

نظام الدراسة :-

- يجب على الطالب اجتياز جميع المقررات والساعات الدراسية بنجاح بالاضافة الى اجتياز الفترة التدريبة (الامتياز)لمدة 6 شهور (36 ساعة) اسبوعية
- 2. يجوز اعفاء الطالب الذي اجتاز جميع المقررات الدراسية بنجاح من شرط قضاء مدة التدريب الاجبارية في حالة التحاقه بإحدى كليات التمريض بالجامعات وعليه تقديم ما يثبت ذلك وذلك .
- 3. يجب على الطالب ان يستوفى نسبة الحضور لا تقل عن 75% ولا يجوز للطالب الجمع بين الدراسة بالكلية و استلام تكليف العمل.

شروط التقديم:

يقبل الطلاب بالمعهد الفني للتمريض بالشروط التالية:-

- 1. الحاصلين على شهادة الثانوية العمة (شعبة العلوم)
- 2. خريجي مدارس مساعدي الخدمات الصحية الحاصلين على 85% وبما لا يتجاوز 5% من عدد المقبولين.
 - 3. دراسة اللغة الانجليزية (لغة اولى أو ثانية)
 - 4. اجتياز الكشف الطبي واختبارات القبول الموحدة التي يقرها المجلس الاعلى للجامعات.
- 5. التقدم للالتحاق بالمعهد عن طريق مكتب التنسيق للقبول بالجامعات وفقاً لما أقرة المجلس الاعلى للجامعات.
- 6. يقبل الطلاب الوافدين بنفس الشروط العامة لقبول نظرائهم المصريين وفق القواعد التي ينظمها المجلس الاعلى للجامعات
 - 7. يقبل الطلاب المحولين وفق القواعد والنظم التي يحددها المجلس الاعلى للجامعات

Technical Institute of Nursing

The Technical Institute of Nursing, affiliated with the faculty of nursing, grants the Technical Institute of Nursing diploma

Program Goals:

The program aims to graduate a qualified technical nurse with the technical nursing sciences and skills that qualify him to provide nursing care that meets the needs of society.

Study system: -

- 1. The student must successfully pass all courses and academic hours, in addition to passing the training period (internship) for a period of 6 months (36 hours) per week.
- 2. A student who has successfully passed all academic courses may be exempted from the requirement to complete the compulsory training period in the event that he enrolls in one of the university's nursing colleges
- 3. The student must meet an attendance rate of no less than 75%. The student may not combine studying at the college with receiving a work assignment.

Submission conditions:

Students are accepted into the Technical Institute of Nursing under the following conditions:-

- 1. Those who have a high school diploma (Science Division)
- 2. Graduates of health services assistant schools who obtained 85%, not exceeding 5% of the number of those accepted.
- 3. Study the English language
- 4. Passing the physical examination and standardized admission tests approved by the Supreme Council of Universities.
- 5. Apply to join the institute through the coordination office for university admission in accordance with what was approved by the Supreme Council of Universities.

	onal students are accepted under the same general conditions as their punterparts according to the rules regulated by the Supreme Council of s.
7-Application for international students must be through the website of the international student coordination system.	

